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Geachte mevrouw Kost, 

Hierbij ontvangt u de antwoorden op de schriftelijke statenvragen van de statenfractie van de 
ChristenUnie over de huisvesting van statushouders zoals ingediend op 3 september 2015. 
Het college van Gedeputeerde Staten heeft de antwoorden op deze vragen vastgesteld op 29 
september 2015. 

Wij verzoeken u de statenleden in kennis te stellen van de vragen en antwoorden. 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

Hoogachtend, 

Gedeputeerde Staten van Flevoland, 
de secretaris, de voorzitter 

IW. drs T. van der Wal L Verbeek 

Inlichtingen bij 

E.M. Strating 
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PROVINCIE FLEVOLAND 
Schriftelijke statenvragen van de statenfractie van de ChristenUnie over de huisvesting van 
statushouders, ingediend op 3 september 2015, en de antwoorden daarop van het college van 
Gedeputeerde Staten zoals vastgesteld op 29 september 2015 (1790748). 

1. In Flevoland zijn er per 1 juli van dit jaar 291 statushouders die al een woning toegevrezen 
hadden moeten krijgen, maar nog steeds wachten op een geschikte woning. Daarmee is de 
achterstand ten opzichte van 1 januari (achterstand: 112) verder opgelopen. Hoe verklaart u 
dit? 

Antwoord: De afgelopen ti jd is het aantal vluchtelingen uit oorlogsgebieden zoals Syrië sterk 
toegenomen. Het merendeel van deze vluchtelingen krijgt direct na aankomst een 
verblijfsvergunning (zij worden dan statushouder of verblijfsgerechtigde). Dit betekent ook dat de 
vergunninghouder binnen 3 maanden gehuisvest moet worden door de gemeente waaraan zij zijn 
toegewezen. Halfjaarlijks wordt door het ministerie van Veiligheid en Justitie voor iedere gemeente 
in Nederland bepaald hoeveel statushouders (verblijfsgerechtigden) moeten worden gehuisvest in 
het komende halfjaar. Het COA wijst vervolgens een statushouder toe aan een bepaalde gemeente. 
Deze gemeente dient de statushouder van een passende woning te voorzien. De achterstanden in 
huisvesting worden verklaard door de toegenomen taakstelling en de ontwikkelingen op de 
Flevolandse woningmarkt. De taakstelling voor de Nederlandse gemeenten is in 2015 bijna 
verdubbeld ten opzichte van 2014. De taakstelling in 2014 was 15.750 statushouders en 28.900 
statushouders in 2015. Voor de Flevolandse gemeenten was de taakstelling 373 statushouders in 
2014, en 686 statushouders in 2015. Daarnaast zijn er weinig beschikbare en geschikte woningen. De 
mutatiegraad is vaak laag. Ook zijn veel statushouders alleenstaand, terwijl in Flevoland juist 
relatief veel eengezinswoningen zijn. 

2. Is de provincie Flevoland, in het kader van het interbestuurlijk toezicht, in gesprek met de 
gemeenten over de taakstellingen met betrekking tot de huisvesting van statushouders? Zo ja, 
hoe verlopen deze gesprekken? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord: Ja, de provincie gaat als toezichthouder ieder half jaar met de gemeenten in gesprek. 
Uit de gesprekken komt onder andere terug dat de gemeenten deze problematiek onderkennen en 
momenteel oplossingen uitwerken hoe hiermee om te gaan. 

3. De provincie Flevoland heeft een overeenkomst afspraken gemaakt met de Flevolandse 
gemeenten over de invulling van het interbestuurlijk toezicht; op welke wijze worden deze 
afspraken met betrekking tot (het niet nakomen van) de taakstelling huisvesting statushouders 
ingevuld? 

Antwoord: De provincie voert in het kader van het interbestuurlijk toezicht momenteel gesprekken 
met de Flevolandse gemeenten om te verkennen waarom de taakstellingen niet zijn gehaald en 
welke oplossingsrichtingen de gemeenten inventariseren en uitwerken. Doel van de gesprekken is 
ook om het besef van de urgentie van de problematiek bij de gemeenten te vergroten. Ook worden 
de gesprekken benut om te beoordelen of de gemeenten hun taak goed oppakken. Indien dat niet 
het geval zou zijn dan kan de provincie conform de bestuursovereenkomst Interbestuurlijk Toezicht 
het toezicht verder intensiveren en uiteindelijk in de plaats van de gemeente treden. 



4. Bent u het met de ChristenUnie eens dat het kan lonen wanneer gemeenten samenwerken op 
het gebied van huisvesting van statushouders? In hoeverre gebeurt dit al en in hoeverre bent u 
bereid hierin een regiefunctie in te nemen? 

Antwoord: In ieder gesprek dat de provincie heeft met de gemeenten wordt de vraag gesteld of 
samenwerking met andere gemeenten zou kunnen lonen. De gemeenten zien hier echter op dit 
moment geen oplossing in, omdat iedere gemeente tegen dezelfde problemen aan loopt (hoge 
taakstelling, lage mutatiegraad en weinig woningen voor alleenstaanden). De provincie zal deze 
vraag ook in toekomstige gesprekken blijven agenderen. 

5. Welke ruimte voor verbetering ziet u voor het op korte termijn wegwerken van 
achterstanden en het nakomen van taakstellingen door gemeenten, en welke rol bent u bereid 
hierin te nemen? 

Antwoord: De gemeenten hebben de wettelijke plicht om de statushouders te huisvesten. De 
gemeenten werken hard aan het zoeken naar oplossingen. Zo worden nieuwe afspraken met 
woningcorporaties gemaakt, worden alternatieve vormen van huisvesting onderzocht en wordt extra 
formatie ingehuurd. De provincie zal, gezien de achterstanden, vaker met de gemeenten de 
vorderingen bespreken. Indien er aanleiding voor is wordt bij sommige gemeenten mogelijk ook het 
toezicht formeel geïntensiveerd. Dat houdt in dat er afspraken worden gemaakt met de gemeenten 
om de achterstanden weg te werken. Deze afspraken worden formeel vastgelegd. Ook zullen in dat 
kader dan bestuurlijke gesprekken worden gevoerd. 

6. Kunt u de Staten periodiek informeren over de invulling van het interbestuurlijk toezicht, 
de voortgang van de samenwerking tussen gemeenten en het wel of niet behalen van de 
taakstelling met betrekking tot de huisvesting van de statushouders? 

Antwoord: Ja, Gedeputeerde Staten zullen u 2 tot 3 keer per jaar met een mededeling informeren 
over de stand van zaken op dit dossier. 


